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Izdanje za avgust  2007.godine 

 

Aktivnosti načelnika opštine 

 
Prigodnim programom preksinoć je u 
Hotelu „ Monument“ na Mrakovici 
otvorena Treća likovna kolonija „ Sreten 
Stojanović“ koja je ove godine okupila 
deset renomiranih akademskih slikara i 
likovnih pedagoga iz Srbije, Hrvatske i 
Bosne i Hercegovine. 
         Koloniju je otvorio ministar prosvjete 
i kulture u Vladi RS Anton Kasipović koji 
je izrazio zadovoljstvo što Prijedor ,grad sa  
bogatim  likovnim  naslijeđem , ima snage 
i volje da i u ova vremena organizuje 
ovakve i slične kulturne manifestacije. 
         „ Kozara u svoja njedra može primiti 
i  priviti i umjetnost i muku i nevolju i 
život i stradanje i uvijek imati nadu i viziju 
i želju da bude bolje“ istakao je Kasipović 
i dodao da se nada da ćemo mi  u RS,  
nakon boravka slikara na legendarnoj 
Kozari, biti bogatiji i humaniji za ono što 
će rad umjetnika ovdje donijeti. 
        U ime grada domaćina slikare je 
pozdravio načelnik opštine Prijedor Marko 
Pavić je slikarima zaželio ugodan boravak 
na Kozari. 
            „ Kozara je planina koja je do sada 
mnogo puta opjevana , zašto onda ne bi 
bila i inspiracija umjetnicima da je 
ovjekoveče u svojim djelima, koja ostaju 
kao kulturna bogatstva za buduće 
generacije“ kazao je Pavić i izrazio nadu 
da će slikari trećeg saziva likovne kolonije 
„ Sreten Stojanović“ dati svoj pečat 
Kozari. 
             Uz selektora ove likovne kolonije , 
akademskog slikara Zorana Banovića, još   
devet je renomiranih akademiskih slikara i 
likovnih pedagoga koji će narednih osam 

dana   tražiti inspiraciju na obroncima 
legendarne planine Kozare. Učesnici Treće 
likovne kolonije „ Sreten Stojanović“  su 
Saša Filipović  , Radomir i Vesna 
Knežević svi iz Beograda, Miroslav 
Drljača iz Novog Grada, Sonja Briski- 
Uzelac  iz Rijeke,  Radoslav Gašić iz 
Sarajeva, Mladen Miljanović iz Banja 
Luke i Vladimir Vlačina iz Prijedora. 
Počasni gost kolonije  je Branko Miljuš, 
dugogodišnji profesor i dekan Akademije 
umjetnosti u Beogradu, koji je bio selektor 
prethodne dvije likovne kolonije 
         Kolonija nosi ime  Sretena 
Stojanovića začetnika modernog 
jugoslovenskog vajarstva, a radovi  nastali 
na Kozari, vječnoj inspiraciji književnika , 
slikara i drugih umjetnika,  biće izloženi u  
Muzeju  Kozare u Prijedoru, na izložbi 
koja će biti otvorena  22. septembra  
povodom održavanja kulturne  manifestcije 
35. Književni susreti na Kozari 

 
Detalj sa otvaranja 

 
Odjeljenje za stambeno-komunalne poslove 
 
Projektom rehabilitacije magistralne i 
regionalne putne mreže  u Republici 
Srpskoj za period od 2007. do 2011. 
godine, koji je juče  predstavljen u 
Prijedoru, na području ove opštine 
obuhvaćeno je pet putnih pravaca ukupne 
dužine 116,76 kilometara.  
        "U ovoj  godini biće to dionica 
Prijedor-Lamovita-Banjaluka, u 2009. 
dionica Prijedor-LJubija, a u 2011. i 
dionice Kozarac-Mrakovica, Prijedor-
Kozarska Dubica i Prijedor-Koprivna" 
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potvrdio je  načelnik Odjeljenja za 
stambeno-komunalne poslove opštine 
Prijedor Drago Tadić.  
          Plan upravljanja zaštitom životne 
sredine sastavni  je dio ovakvih projekata, 
koji  mora definisati sve moguće uticaje 
izvođenja radova na životnu sredinu, rekao 
je predstavnik Javnog preduzeća "Putevi 
Republike Srpske" u ovom projektu Dušan 
Topić. 
       "Plan, takođe, mora predvidjeti i mjere 
smanjenja ili eventualne eliminacije tih 
uticaja, kao i definisati način praćenja 
mogućih posljedica kako bi se one svele na 
najmanju mjeru" kazao  je Topić.  
            On je dodao da rehabilitacija 
puteva u najvećem dijelu podrazumijeva 
sanaciju kolovozne konstrukcije i 
eliminisanje poprečnih i položnih 
neravnina koje su među najčešćim 
uzrocima saobraćajnih nesreća. 
        Ukupna vrijednost projekta 
rehabilitacije magistralne i regionalne 
putne mreže za period od 2007. do 2011. 
godine je 80 miliona evra, a  provodiće  ga 
Ministarstvo saobraćaja i veza RS, 
kreditnim sredstvima Evropske 
investicione banke /EIB/, Evropske banke 
za obnovu i razvoj /EBRD/ i Svjetske 
banke.Predviđeno je da se u pet godina 
rehabilituje 55 dionica u RS ukupne dužine 
1.104,83 kilometra. 
 
 
Odjeljenje za opštu upravu 
 
Gotovo po nepisanom  pravilu u ljetnim 
mjesecima , a uglavnom zbog dolaska 
većeg broja Prijedorčana koji žive i rade u 
inostranstvu,  velike su  gužve na šalterima 
javnih službi  i ustanova.Na šalterima za 
ovjeru prepisa i drugih službenih 
dokumenata, te  za izdavanje dokumenata 
u matičnom uredu, u zgradi opštine 
Prijedor ,  gužve su već od ranih jutarnjih 
časova. 
       „ Iako smo veoma dobro opremljeni, 
tako da  izdavanje potrebnih dokumenata 
traje svega nekoliko minuta, zbog 
povećanog broja stranaka neminovno se 

stvaraju gužve“ potvrdio je i načelnik 
Odjeljenja za opštu upravu Mirzad 
Islamović. 
         On je dodao i da su gužve najčešće u 
prijepodnevnim satima, jer građani nastoje 
da svoje obaveze riješe što prije, ali da se 
već iza podneva gužve smanje i gotovo da 
ih i nema. 
         „ Prošle godine smo zbog ovakve 
situacije uveli  rad u drugoj smjeni, 
međutim ispostavilo se da građani iz 
navike, ipak radije dolaze prije podne, tako 
da službenici koji su dežurali gotovo da i 
nisu imali posla“potvrdio je Islamović i 
dodao da , ako bude potrebe moguće je da 
se i ove godine donese odluka o 
produžetku radnog vremena  šalterskih 
radnika. 
           Da se radi o povećanom obimu 
posla govore i podaci da je u  Matičnom 
uredu tokom maja mjeseca izdato   5 272  , 
a u julu čak 7 649 izvoda iz matičnih 
knjiga. 
          Slična je situacija i u Stanici javne 
bezbjednosti gdje je zbog izdavanja putnih 
isprava, kao i dokumentacije vezane za 
registraciju vozila povećan broj stranaka, 
koji od ranih jutarnjih časova stoje u 
redovima. 
 

 
 
Mjesne zajednice 
 
Primjenjujući Zakon o lokalnoj 
samoupravi, opština Prijedor je u 
zakonskom roku donijela  Odluku o 
organizovanju mjesnih zajednica, kojom je 
predviđen izbor novih savjeta mjesnih 
zajednica u  49  prijedorskih mjesnih  
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zajednica i  taj je izbor  u većini mjesnih 
zajednica  završen sredinom prošle godine. 
            Savjeti mjesnih zajednica   su 
veoma značajan oblik neposrednog 
odlučivanja građana u lokalnoj zajednici i  
imaju ključnu  ulogu  u definisanju 
osnovnih problema i potreba mjesnih 
zajednica  , njihovih razvojnih planova i 
organizovanom nastupu prema  nosiocima  
lokalne vlasti. 
         To je drugačiji oblik odlučivanja i 
kao takva  bolji oblik organizovanja 
građana, jer su do sada mjesne zajednice 
imale svoje sekretare, koji su se nalazili na 
platnom spisku kao opštinski službenici, 
ali su građani veoma teško do njih dolazili, 
ili gotovo nikako jer su prostorije 
kancelarija bile uvijek zaključane. 
        Na selu je mnogo problema, često 
nema vodovodne mreže, struja je veoma 
slaba, uopšteno rečeno brojni su 
inftrastrukturni problemi koje treba riješiti, 
a koje bi putem organa mjesne zajednice 
trebali da kandidujemo našoj lokalnoj 
vlasti. 
            Aktuelna vlast u Prijedoru poklanja 
dosta pažnje ovom  problemu i uvažavajući 
naše potrebe prošle godine je asfaltirano 
oko 100 km, između ostalog i lokalnih 
puteva. Potrebne su sanacije područnih 
škola, izgradnja seoskih igrališta, kako bi 
mlade zadržali na selu . Predstavnici 
mjesnih zajednica učestvuju i u kreiranju 
budžeta opštine i planiranju sredstava za 
potrebe mjesnih zajednica, tako da se može 
reći da je u organizacionom smislu dosta 
toga uređenije nego ranije, a od 
mogućnosti lokalne vlasti leži dalja 
realizacija predloženih aktivnosti i 
rješavanja problema  stanovnika. 
 
Obrazovanje  
 
Za desetak dana biće raspisan konkurs za 
upis 60 studenata na Rudarski odsjek u 
Prijedoru koji djeluje pri  Tehnološkom  
fakultetu u Banja Luci, potvrdio je rektor 
banjalučkog univerziteta Stanko Stanić 
koji je juče tim povodom boravio u radnoj 
posjeti Prijedoru. 

        „ U prvom upisnom roku nije bilo 
upisa studenata  na ovaj Odjsek , ali smo 
tada informisali javnost da će  se  
Ministarstvu uputiti zahtjev da  se  upis 
odobri  u drugom upisnom roku“ kazao je 
Stanić i dodao da je obavljeno  licenciranje 
studentskog programa Rudarskog odsjeka i 
da je data  saglasnost za taj program od 
strane Ministastva što je veoma bitno za 
raspivanje konkursa  za upis studenata. 
         „  Pored toga, Univerzitet u Banja 
Luci je sa preduzećima RŽR LJubija i 
Mital rudnici  Prijedor potpisao sporazum 
o saradnji po kome je predviđen  
zajednički  nastup pred resornim 
ministarstvom  radi  rješavanja problema 
prostora od oko 900 kvadrata koje sada 
koristi Rudraski odsjek  i koji bi trebao 
preći u njihovo  trajno vlasništvo“ potvrdio 
je Stanić 
         Prema njegovim riječima , finale  
aktivnosti  Rektorata i lokalne zajednice će 
biti osnivanje Rudarskog fakulteta  
slijedeće školske godine, što je samo 
potvrda da je Univerzitet u Banja Luci  
spreman da radi na razvoju visokog 
obrazovanja u Prijedoru. 
         Načelnik opštine Prijedor je  izrazio  
zadovoljstvo  što je inicijativa za upis 
studenata na Rudarski odsjek pokazala 
pozitivne rezultate u veoma kratkom roku 
te što je   prerasla i u inicijativu za 
formiranje nove visokoškolske ustanove u 
Prijedoru. 
            „ Ovo je primjer kako se brzo može 
riješiti više pitanja i  otići daleko naprijed 
jer ćemo  uz podršku RŽR LJubija  i Mital 
rudnika Prijedor, ali i uz podršku rektora , 
te ćemo prema svemu kako sada stoje 
stvari  veoma brzo dobiti  Rudarski  
fakultet, kao prvu visokoškolsku ustanovu 
u Prijedoru“ kazao je Pavić. 
            Pavić je dodao da je za Prijedor  to 
vrlo značajno jer će tako postati 
univerzitetski grad, a  što bi, s druge strane,  
omogućilo omladini jefitnije školovanje, a 
rudnicima u cijeloj RS i BiH adekvatne 
kadrove. 
            „  U ovom trenutku na biroima 
nema nezaposlenih kadrova ovog profila, 
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što samo opravdava potrebu  njihovog 
školovanja i osnivanje jedne ovakve 
visokoškolske ustanove u gradu sa  
rudarskom tradicijom “ kazao je Pavić. 
 
 
Počela izrada Strategije razvoja opštine 
 
 
Opština Prijedor je  uz pomoć naučnih 
radnika i stručnjaka sa Ekonomskog 
fakulteta u Banja Luci, kao konsultantske 
kuće , počela aktivnosti na izradi Strategije 
razvoja opštine za period od 2008-2012. 
godine, koja bi trebala da bude usvojena do 
kraja ove godine, potvrđeno je juče na 
sastanku Projektnog tima za izradu 
pomenute strategije. 
         „ Obavili smo niz pripremnih analiza 
da bi uradili  plan strateškog razvoja 
opštine Prijedor  koja odgovara i 
privrednim subjektima , ali i  stanovnicima 
opštine Prijedor“ kazao je načelnik  opštine 
Marko Pavić i  izrazio  nadu da će se  u 
aktivnosti njene izrade  uključiti što veći 
broj subjekata ,koji će  putem sugestija i 
primjedbi uticati da   konačni  strateški 
dokument razvoja opštine bio što realiniji i 
kvalitetniji. 
           Dekan  banjalučkog Ekonomskog 
fakulteta prof dr Novak Kondić izrazio je 
zadovljstvo što je baš ova naučna ustanova 
izabrana za  konsultantsku kuću koja bi 
trebala da  da smjernice u izradi Strategije 
razgoja opštine Prijedor. 
          „ Mi imamo određen naučni 
potencijal i iskustva u izradi ovakvih 
dokumenata i služimo se upravo 
metodologijom svjetske banke, koja će biti 
korišćena u njenoj izradi“ kazao je Kondić. 
         On je dodao i da je  rukovodstvo 
opštine Prijedor na vrijeme shvatilo 
neophodnost strateškog planiranja razvoja 
opštine , što je dobar primjer i drugim 
lokalnim zajednicama  kako da sagledaju 
postojeće resurse od kadrovskih , prirodnih 
i privrednih  te  ih kroz strategiju razvoja 
za nekoliko narednih godina na 
najracionalniji način iskoriste. 

         Na jučerašnjem sastanku Projektnog 
tima izvršeno je i nekoliko prezentacija 
postojećih resursa, te date smjernice za 
dalji rad na  izradi strateškog dokumenta 
razvoja opštine Prijedor za period 2008-
20012. godine. 
 
         Sport 
 
U krugu srednjoškolskog centra u toku su 
radovi na pripremi terena za  postavljanje  
sportskog kompleksa koji se sastoji od dva 
sportska terena. Radi se o donaciji Vlade 
Kraljevine Norveške i Fudbalskog saveza 
Norveške koju čini  vještačka trava i golovi  
za opremanje jednog fubalskog terena, te 
koševi  za  košarkaški teren 
           „“Na ovom prostoru  od oko 800 
kvadrata ,koji je nadohvat ruke 
srednjoškolcima , biće postavljena dva 
igrališta , fudbalski teren sa vještačkom 
travom i košarkaški teren, tako da će 
omladina moći da se bavi sportskim 
aktivnostima na, za to posebno  uređenom 
prostoru“   potvrdio je stručni saradnik za 
sport u Administrativnoj službi opštine 
Zdravko Ostojić. 
        On je potvrdio da je oprema, čija je 
vrijednost 65  000 eura već stigla , te da su 
u toku radovi na pripremi prostora za 
postavljanje trave i betoniranje igrališta za 
košarku, čija je vrijednost 10 000 eura i , 
takođe,  ih  finansiraju Norvežana, te je 
opština Prijedor bila u obavezi da plati 
jedino  troškove carine za uvoz motažnih 
igrališta i dodatne opreme“ kazao je 
Ostojić. 
           Vlada i Fudbalski savez Kraljevine 
Norveške donirali su tri  ovakva sportska 
kompleksa   u Bosni i Hercegovini ,te će  
osim Prijedora,  moderno uređene i 
opremljene terene za fudbal i košarku  
dobiti  i  mladi u  Mostaru i Konjicu. 
 
 
Izdavač: 
Opština Prijedor 


